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      	The Central Library is meant for the diffusion of books to the general public via mobile libraries that go the rounds of each departement. The site brings a particular dimension to bear : an island in the Tropics, brightly colored images, flowers, exuberant vegetation, tenacious, generous life.

The library is square in shape, identical to the square of the book stacks. A single, wide circulatory system, glazed on the stacks side, crosses the building from one entrance to the other.

The brightly colored "butterflies" resting on the structural posts that traverse the roofing stand out against the white roof. They decline the colors of Arthur Rimbaud's poem Voyelles : A black, E white, I red, et cetera.

On arriving at the library, the roof of the building is at eye-level : the butterflies, flowers or open books seem to float on the horizon line of the sea, before flying off.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Rafaël Santamaria, architect collaborator






      

      
      	La bibliothèque centrale de prêt est destinée à la diffusion des livres auprès du public par des bibliobus qui sillonnent chaque département. 

Le site apporte une dimension particulière : une île des tropiques, des images colorées, des fleurs, la végétation exubérante, la vie tenace, généreuse.

La bibliothèque est de forme carrée, homothétie du carré du magasin de livres. Une circulation large et unique, vitrée sur le magasin traverse le bâtiment  d'une entrée à l'autre. 

Les "papillons" aux couleurs vives, posés sur les poteaux de structure qui traversent la couverture, se détachent sur le toit blanc.

Ils déclinent les couleurs du poëme de Rimbaud Voyelles : A noir, E blanc, I rouge,…

En arrivant à la bibliothèque, le toit du bâtiment se trouve à la hauteur des yeux : les papillons, fleurs, ou livres ouverts, semblent flotter sur la ligne d'horizon de la mer, avant de s'envoler.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Rafaël Santamaria, architecte collaborateur






      

    


  



